
"אַתֶּם נצִבָּיִם הַיוּםֹ כלֻּכְּםֶ לפְִניֵ ה' אֱלהֵֹיכםֶ"
בעם ישראל יש ערבות בין אחד לשני ומתי שיהודי מתחזק זה משפיע 

על כולם וכן להיפך

ּוםֹ כלֻּכְּםֶ לפִנְיֵ ה'  בפרשת השבוע התורה הקדושה אומרת "אתֶַּם נצִבָּיִם הַי
ְׂרָאלֵ. טַפכְּםֶ נשְֵׁיכםֶ  ישִ אלֱהֵֹיכםֶ רָאשֵׁיכםֶ שִׁבטְֵיכםֶ זקְִניֵכםֶ ושְׁטְֹרֵיכםֶ כלֹּ איִשׁ 
ידוע מה שאומרים  שׁאֹבֵ מיֵמיֶךָ".  עדַ  עֵציֶךָ  מחֵטֵֹב  בקְֶּרֶב מחֲַניֶךָ  אשֲׁרֶ  וגְרְֵךָ 
ּוםֹ" היום זה היום הגדול, יום הרת עולם  רבותינו הקדושים "אתֶַּם נצִבָּיִם הַי

ראש השנה.

ּ בנְּיֵ הָאלֱהִֹים  ּוםֹ ויַבָּאֹו וכך מובא בזוהר הקדוש )בא, לב ע"ב( על הפס' "ויַהְִי הַי
ָׂטָן בתְּוכֹםָ" )איוב א, ו( שהיום זה מסמל את ראש  להְִתְיצַבֵּ עלַ ה' ויַבָּואֹ גםַ הַשּ

ְּקודְּשׁאָ ברְִּיךְ הואּ קָאיִם למְיֵדָן עָלמְאָ. ָנהָ, ד ָּא ראֹשׁ הַשּׁ ּוםֹ ד השנה ויַהְִי הַי

נצִבָּיִם  יסוד ממה שהתורה אומרת לנו אתֶַּם  ולומר  על פי זה אפשר לבאר 
ּוםֹ, התורה מונה עשרה סוגים של קהלים בתוך עם ישראל, רָאשֵׁיכםֶ זה  הַי
זו  ושְׁטְֹרֵיכםֶ  שלישית,  קבוצה  זו  זקְִניֵכםֶ  שני,  קהל  זה  שִׁבטְֵיכםֶ  אחד,  קהל 
ְׂרָאלֵ זו קבוצה חמישית, אלו חמש קבוצות שיש  ישִ קבוצה רביעית, כלֹּ איִשׁ 
בתורה מצד אחד. בצד השני יש גם חמש קבוצות טַפכְּםֶ, נשְֵׁיכםֶ, וגְרְֵךָ אשֲׁרֶ 

בקְֶּרֶב מחֲַניֶךָ, מחֵטֵֹב עֵציֶךָ עדַ שׁאֹבֵ מיֵמיֶךָ.

הדברות,  בעשרת  כמו  אותן  ונחלק  האלו  קבוצות  העשר  את  ניקח  כאשר 
חמש דברות מצד אחד וחמש דברות מצד שני, נראה שרָאשֵׁיכםֶ זה כנגד 

דברה ראשונה, שִׁבטְֵיכםֶ כנגד דברה שניה, זקְִניֵכםֶ כנגד דברה שלישית, 
ובצד  חמישית.  דברה  כנגד  ְׂרָאלֵ  ישִ איִשׁ  כלֹּ  רביעית,  דברה  כנגד  שׁטְֹרֵיכםֶ 

השני של הלוחות טַפכְּםֶ זה כנגד דברה שישית, נשְֵׁיכםֶ זה כנגד דברה 
שביעית, גרְֵךָ אשֲׁרֶ בקְֶּרֶב מחֲַניֶךָ זה כנגד דברה שמינית, חטֵֹב עֵציֶךָ זה כנגד 

דברה תשיעית שׁאֹבֵ מיֵמיֶךָ זה כנגד דברה עשירית. ידוע גם שעשרת 
הדברות זה כנגד עשרה מאמרות שבהן נברא העולם.

אם נסתכל בקבוצה השישית שהתורה מונה זה טַפכְּםֶ שהיא כנגד הדברה 
השישית "לא תרצח". על פי זה אפשר לומר טפכם זה הילדים, אדם שלא 

יודע איך לחנך את הילדים שלו ונותן להם ללכת לא בדרך השם, לא 
משקיע בילדים שלו ולא מתנהג בצורה נבונה וחכמה עם יראת שמיים, גורם 

שהילדים שלו יתדרדרו בצורה רעה ולמקומות רעים וקשים, עד שיגיע 
לדברה הקשה ביותר "לא תרצח".

אחד  קשורות  ישראל  שבעם  קבוצות  העשרה  כל  גדול,  יסוד  לדעת  צריך 

בשני, בעם ישראל יש ערבות בין יהודי ליהודי וכל יהודי קשור בחבירו קשר 
חזק ביותר. מתי שלא מקיימים דברה אחת, אז כל שאר התשע דברות יורדות 
יש  מתקדשים,  וכולם  ומתחזקים  מתעלים  שכולם  מתי  בהכל.  יורד  והאדם 

בעם ישראל ערבות ואחד מרים ומרומם את השני.

וגם עשרת הדברות הם כנגד עשרת ימי תשובה, כל יום בעשרת ימי תשובה 
מתקן דברה אחרת ממה שהקב"ה ציווה אותנו. כך שלושת הדברים עשרת 
הדברות, עשרה מאמרות ועשרת ימי תשובה קשורים אחד בשני, מתי שאחד 

מתחזק אז הכל מתחזק, מתי שאחד נרפה אז כולם נרפים.

כך מתי שכולם בדבקות בקב"ה ומכינים את עצמנו למשפט ולדין להתקרב 
לקב"ה באימה, ביראה ובהכנעה גדולה, אז הקב"ה רואה את הדין של 

הערבות בעם ישראל שכולם ערבים זה לזה ומשפיע השפעה גדולה, נותן 
סיעתא דשמייא ומרומם את כולם.

מה מטהר את הנפש ומנקה את הנפש שהנפש תעלה לפני כיסא כבוד בלילה נקיה, והנפש לא תצבור הרבה לכלוך לפני ראש השנה 
וכיפור, והנפש לא תצבור לכלוך לפני שהוא מחזיר את הנשמה שלו להקב"ה? זה שהוא מכבס את הנפש, כל יום מכבס את הנשמה, מכבס 

 את עצמו כל יום. ואיך מכבס את זה?  ע"י לימוד הזוהר הקדוש, ע"י שאדם יושב ולומד זוהר הקדוש מכבס את הנפש שלו. 
אז יש אדם שהוא חכם ורואה מי שטרח בערב שבת יאכל בשבת )ע"ז ג.(, הוא חכם, הוא כבר צובר, הוא צובר לעצמו כוח, הוא צובר 
לעצמו הרבה כיבוס של הבגדים, הוא צובר לעצמו שהוא מזכה את העולם בלקרוא זוהר, ועוד אנשים, ועוד אנשים. הוא צובר לנקות 

את כל העולם ויש לו תיקון גדול ויש לו זכות גדולה שהוא מתקן עולם במלכות שדי, ויש לו כוח להיות במחיצה של רבי שמעון בר יוחאי 
בשמיים, כל מי שלומד את התורה של הצדיק, הצדיק שפתותיו דובבות בקבר, משמח את הצדיק, כל אדם מהמשתדלים שמשתדלים 

שאנשים יקראו זוהר, אז הוא נהיה חלק מרבי שמעון בר יוחאי.

סרקו את הברקוד החדש 
והצטרפו לקבוצה של כבוד 
האדמו"ר רבי יאשיהו יוסף 

פינטו שליט"א



לראש  כך  עליו  משפיע  האחרונה  בשבת  עצמו  את  שמקדש  אדם 
השנה

התיקון  וכל  כל המהות  היא השבת האחרונה של השנה,  השבת הקרובה 
של כל השבתות של השנה, נמצאים בשבת זו. מתי שהאדם מתנהג בדרך 
השם, בדרך הנכונה והראויה בשבת קודש זו, זה משפיע שפע גדול ומתקן 

את כל השבתות שהיו אחורה במשך כל השנה כולה.

וידוע ששבת היא מקור הברכה כולה, ואם השבת היא בדרך טובה ונכונה, אז 
גם המהות של כל השבוע כולה מתוקנת ועולה לרמה גבוהה בפני הקב"ה. 
כל המהות של ראש השנה יונקת משבת קודש זו ואם בשבת נהיה בקדושה 
וטהרה, ברוממות הנפש גדולה בקב"ה, אז אנחנו משפיעים שבראש השנה 
גם כן יהיו לנו השפעות וכוח גדול ביותר ונוכל לעלות לדרגות הגבוהות ביותר 

בראש השנה.

ראש השנה זה יום המשפט, יום הדין שבו כל מהות החיים של האדם עוברת 
לפני הקב"ה ביום ראש השנה, לכן אם בשבת קודש זו האדם ידע בקדושה 

וטהרה איך להתנהג ולעשות, אז הוא יתקן את כל השבתות של השנה 
שעברו וגם נותנים כוח לשבת זו להשפיע לכל השבוע שבא עלינו לטובה, 
להשפיע  הזאת  הקדושה  השבת  בכוח  תשובה,  ימי  ועשרת  השנה  לראש 

השפעה גדולה על כל הימים הקדושים שבאים עלינו לטובה.

לכן נשתדל בשבת קודש הזו בדבקות גדולה וכוח גדול בעבודת השם, כל 
רגע שיודעים לנצל בשבת ההשפעה שלו השפעה עצומה שאין לה שני. 
כמו שאומר רבנו הבן איש חי )בן איש חי ש"ב, שמות( שכל שעה של לימוד 

תורה בשבת קודש יש לה השפעה כמו אלף שעות של יום חול בשבוע.

וככל שהאדם דבק בקב"ה בשבת קודש, כך יש לו השפעה לכל השבוע כולו 
ואומרים רבותינו הקדושים אדם שמקפיד  וטהרה.  להיות מושפע בקדושה 
טוב בשבת, הוא מכניע את היצר הרע למשך כל השבוע כולו, כל השבוע 
היצר הרע פחות חזק בזכות שבת קודש. כל דבר של קדושה שהאדם פונה 

ומתנהג במשך כל השבוע, זה מההשפעה של שבת קודש שמשפיעה 
השפעה גדולה לטובה ולברכה.

ב"ה יהודים קדושים וצדיקים בק"ק "שובה ישראל" שמקפידים בקריאת ספר 
דברים בשבת קודש, רואים ישועות גדולות וכוח גדול שאי אפשר לשער 

ולתאר. כל יום אנחנו מקבלים הודעות מאנשים שנושעו וראו אור גדול, וגם 
אנחנו באופן אישי בהרבה עניינים לא פשוטים ראינו ישועה גדולה בזכות 
ספר דברים. ביותר שימח אותנו הדבר שמחה גדולה, לראות אשה שיותר 
מחמש עשרה שנים לא היו לה ילדים והייתה בצער גדול, ועכשיו בדרך טבע 

בזכות הקריאה של ספר דברים נפקדה בזרע בר קיימא. הכוח של ספר 
גדול  כוח  וזה  ביותר  גדול  שפע  משפיע  רבנו  משה  מהימנא  רעיא  דברים, 

ביותר, כוח מיוחד שאין לו שני.

שאלה: 

כשהייתי צעירה עשיתי הפלה מרצוני בעוונות הרבים, והיום יש לי ארבע בנות ב"ה ואני ובעלי עשינו על זה תיקון לפני כמה שנים אבל אני 
 מרגישה שאין לי שקט מהנושא הזה והדבר הזה מאד מציק לי. איך אדע אם באמת תיקנתי את הדבר הזה?

  
תשובה:  

בע"ה יעשו תיקון עפ"י מה שאומר ה"בן איש חי" את כל התיקונים וכל הדברים "וחְַטָּאתִי נגֶדְִיּ תָמִיד" )תהלים נא, ה( תמיד לזכור לעשות 
 על זה תשובה, לפעמים עבודת היצר הרע זה להידבק בדבר ולחשוב על הדבר הזה וככה ליפול. 

לדעת שהרבה פעמים זה עצת היצר הרע ולא עצת היצר הטוב, היצר הרע אומר כך וכך חטאת, כך וכך עווית, כך וכך פשעת ואז היצר הרע 
מפיל את האדם. לא, אדם עשה תיקון, אדם עשה תשובה, "וחְַטָּאתִי נגֶדְִיּ תָמִיד" תמיד לזכור את זה ולעשות על זה תשובה ולא לשקוע 

בזה.



ראש השנה
תוקעים בשופר להזכיר לקב"ה שאנחנו רק חצי ולא שלמים עדין.

דבר  כל  ממעזריטש,  המגיד  היה  ישראל  בעם  והצדיקים  מהגדולים  אחד 
שאמר היה יסוד גדול שהנחיל לנו לדורי דורות. על הפס' )במדבר י, ט( "וכְיִ 
ּ מלִחְָמהָ באְּרְַצכְםֶ עלַ הַצרַּ הַצרֵֹּר אתְֶכםֶ והֲַרֵעתֶֹם בחֲַּצצֹרְותֹ ונֲזִכְרְַּתֶּם  תָבאֹו

ֹיבְיֵכםֶ" אומר המגיד ממעזריטש חצוצרות מל ־לפִנְיֵ ה' אלֱהֵֹיכםֶ ונְושַֹׁעְתֶּם מאֵ
שון חצי צורות. צריך לשאול מה הפירוש חצי צורות הרי אין מילים שגדולי 

עולם סתם אומרים ומפרשים, מה העומק של חצי צורות?

אז אולי חשבנו לפרש ולומר יסוד גדול, ידוע שכל מה שהאדם מקיים תורה 
ומצוות זה כנגד רמ"ח איברים ושס"ה גידים שיש לאדם. יש לנו רמ"ח מצוות 
עשה ושס"ה מצוות לא תעשה, כל מצוה היא כנגד אחד מהרמ"ח איברים 
והשס"ה גידים, כך התורה מכוונת כנגד הגוף של האדם. כל מצוה שהאדם 
מקיים, כך הוא נותן כוח באותו איבר שכנגד המצוה הזו, וכך גם כל עבירה 
יכול  שהאדם עובר היא כנגד כל איבר בגוף של האדם. האיבר של האדם 
ושלם אבל מבפנים הוא מת, משום שהאדם לא מקיים את  להראות בריא 

המצוה שכנגד אותו איבר.
וזה העומק של הפירוש "בחצוצרות" אנו מזכירים לקב"ה ואומרים לו בחצי 

־צורות, ריבונו של עולם אנחנו באים ותוקעים בשופר לפניך ותבין אותנו שא
נחנו חצי צורה ואין לנו צורה שלימה, אין לנו שלימות. אנחנו לא מקיימים את 
התורה והמצוות בשלימות, לכן אין לנו כוח ואנחנו חצי צורה. צורה שלימה 
זה רק מתי שהאדם מקיים את התורה והמצוות בשלימות, רק אז האיברים 

של האדם בשלימות.

וזה יסוד גדול בחיים שצריך לדעת אותו, הקב"ה ברא את האדם ויש לו כנגדו 
דבר רוחני למעלה וככל שהאדם מקיים מצוות, זה מחייה אותו ומרומם אותו 
ומאבד  ממית  הוא  מצוות  מקיים  לא  שהאדם  ככל  להיפך  וכן  כוח,  לו  ונותן 
ָמיַםִ ויַאֹּמרֶ אבַרְָהָם אבַרְָהםָ"  אותו. לכן גם נאמר "ויַקְִּרָא אלֵיָו מלַאְךְַ ה' מןִ הַשּׁ
פעמיים אברהם בשביל פעם אחת אברהם שלמעלה ופעם שניה אברהם 
משֹׁהֶ  ויַאֹּמרֶ  הַסנְּהֶ  מתִּוךְֹ  אלֱהֹיִם  אלֵיָו  "ויַקְִּרָא  משה  אצל  גם  כך  שלמטה. 

משֶֹׁה" )שמות ג, ד(.

לכל דבר למעלה יש משמעות גדולה וברגע שהאדם לא שומר הוא מאבד 
־את המשמעות הרוחנית והאמיתית של כל איבר, מאבד את הכוח של השלי

מות ונהיה רק חצי. וזה הדבר הקשה והמסוכן שהאדם מגיע בראש השנה 
לפני הקב"ה לא בשלימות, האדם צריך להיות בשלימות גדולה כי זו המעלה 

הגדולה שיש לאדם במעשים שלו.

כך רואים מה שהתורה אומרת לאדם בעניין השם שלו, רבותינו הקדושים 
אומרים מתי שהאדם נפטר מהעולם המלאך בא ושואל את האדם מה השם 

־שלו והרבה אנשים שוכחים את השם שלהם ביום המוות. רבנו האר"י הק
־דוש אומר שהמלאכים תופסים את האדם כמו טלית שמנערים ארבעה אנ

שים מכל פינה, כך ארבעה מלאכים תופסים אחד בכל יד ואחד בכל רגל וכך 
חובטים את האדם חבטות קשות בקבר, עד שיזכר מה השם שלו וזה נקרא 
את  שוכח  האדם  למה  ונשאל  נבוא  ואיום.  קשה  דבר  שהוא  הקבר  חיבוט 

השם שלו, מה הפירוש של הדברים שהאדם שוכח את השם שלו?

אלא צריך לדעת שיש לאדם שתי שמות, השם שלו שבו הוא נקרא שכולם 
יודעים וצריך להקפיד שהשם יהיה כנגד צדיקים וחסידים. יש הרבה שמות 

־שצריך להתרחק מהם ולא לקרוא את השם כי גורמים נזק וצער לילד שקו

ראים לו בשם לא נכון, או בחוץ לארץ שקוראים לאדם בשמות של גוים או 
שהאדם מקצר את השם שלו. לשם של האדם יש משמעות גדולה, זה הכוח 
מאיר  רבי  על  פג:(  )יומא  מספרת  שהגמרא  כמו  האדם  מי  מראה  וזה  שלו 
שהיה דורש ומדייק בשמות ומהשמות של האדם אפשר לדעת מה המהות 
שלו. בשם של האדם יש גם צירופים לדברים לא טובים ולכוחות לא טובים, 
אם האדם לא הולך בדרך השם הוא נותן מהשם שלו כוח לצירופים לא טובים 

ודברים שליליים.

ובצירופים  גדולה  ברוממות  שלו  השם  אז  השם,  בדרך  הולך  שהאדם  מתי 
קדושים והוא זוכר את השם שלו ביום המוות כי הוא קשור איתו. אבל ברגע 
שהאדם לא הולך בדרך השם, הגוף שלו ריק חצי צורה כמו בחצוצרות, אז 
גם את השם שלו ביום המוות הוא לא זוכר כי הוא לא קשור לשם שלו ולתיקון 

שלו, ולכן הוא עובר יסורים גדולים וחיבוט הקבר כדי לזכור את השם שלו.
אם כך, הקב"ה ברא את האדם שלם וכך ירד לעולם בשלימות ועליו לשמור 
על מה שהקב"ה נתן לו, על השם שלו שיש לו צירופים קדושים, על האיברים 
שלו שכל מצוה היא כנגד איבר והאדם צריך להחזיר בשלימות את הפקדון 
שהוא קיבל בסוף ימיו. כשהאדם יוצא למסלול של החיים וחוטא פה וחוטא 
שם, עושה דברים לא טובים ולא הולך בדרך השם, הוא מתחיל לאבד את 
חצי  נהיה  עד שהאדם  איבר  כנגד  היא  מצוה  וכל  שלו  הרוחניים  האיברים 

צורה ולא נהיה צורה שלימה.

אולי כלפי חוץ הוא נראה שלם אבל סר צילם מעליהם, הפנים שלו ריק. לכן 
האדם מרגיש חוסר בטחון עצמי בדברים, משום שאיבד את הפנים שלו וכמו 
שהגמרא אומרת )מגילה ג.( אע"ג דאיהו לא חזי מזליה חזי אף על פי שהוא 
לא יודע, המזל שלו יודע שהוא איבד את הפנים שלו ואת הכוח של כל איבר 
להיות שיזכור  יכול  גם את השם שלו,  הוא מאבד  כנגדו מצוה.  ואיבר שיש 
את השם אבל הוא מאבד את המהות של השם שלו, כי בשם של האדם יש 

צירופים קדושים וזה לא סתם שם.
האדם צריך את השם שלו בשלימות ובקדושה, שהאיברים שלו יהיו במצוות 
בשלימות, שכל מצוה שכנגד איבר תהיה בשלימות ובמסירות נפש גדולה, 
למשל העיניים כנגד כיבוד אב ואם, אדם ששומר על מצוות כיבוד אב ואם 
שומר על העיניים שלו. האדם צריך להקפיד בכל מצוה כי היא שומרת על 

הגוף שלו שישאר בשלימות ולא ח"ו יהיה פגום וזה בחצוצרות חצי צורות.

לכן בראש השנה כשהאדם יעמוד בפני הקב"ה יבקש מהקב"ה שיזכור שהוא 
חצי צורה לא בשלימות שהקב"ה ירחם עליו "בחֲַּצצֹרְותֹ וקְולֹ שׁופֹרָ" )תהלים 
צח, ו( בחצי צורות שירחם עלינו. והשופר מעורר את הרחמים שהקב"ה יזכור 
שהפנים שלנו טוב ושאנחנו אוהבים את הקב"ה ומבקשים רחמים, לסלוח 

לנו על החצי צורות שאנחנו לא שלימים.

 סגולה ליום כ"ה באלול
הימים האלה ימים קדושים מאד ורבנו הבן איש חי אומר על כ"ה באלול שיזהר האדם לקדשו ביותר וסמוך לבין השמשות של ליל כ"ה 
באלול תעשה טבילה אחת להעביר רוח רעה, טבילה שניה לתקן עוון הכעס, ועוד חמישה טבילות לקבל הארת אור דחסד, כי יום כ"ה 

 באלול הוא היום הראשון של ששת ימי בראשית שנברא בו אור החסד. 
ותיזהר כל אותו לילה מכעס ומדברים בטלים, לא תתענה בו, אלא תאכל בלילה וביום לחם ובשר ותברך ברכת המזון בכוונה ותאכל בו מיני 
מתיקה ותרבה בו בצדקה ותדליק אתה או אשתך אותו הלילה חמישה נרות כנגד חמש אורות דחסד שנאמר )בראשית א, ד( "ויַרְַּא אֱלהִֹים 

 אֶת הָאורֹ כיִּ טובֹ". 
ואם נזדמן אותו יום שמוציאים בו ספר תורה, תעלה לספר תורה בציבור.



רבי חיים פינטו הגדול 

רבי חיים פינטו כל יום חמישי בלילה היה עושה תיקון כרת, זה מנהג קבוע 
במשפחה שלנו שעושים תיקון כרת ביום חמישי בלילה וביום חמישי בלילה 

הוא היה לומד את הזוהר הקדוש. באחד הלילות הוא נרדם ועל הרגלים 
שלו נפל הזוהר הקדוש. הוא קרא לגבאי שלו ואמר לו, תביא מקל ותכה 

אותי ברגליים עד שירד לי דם מהרגליים. הגבאי אמר, אני פוחד, איך אפשר 
כזה דבר לעשות. אמר לו רבי חיים פינטו, אתה חייב לעשות, הזוהר הקדוש 

 נפל על הרגליים שלי. 
הכוח של לימוד הזוהר הקדוש בכל יום, כמה דפים וכן לימוד פסוקים 

מהתורה הקדושה כספר דברים וכן תהילים, מנקה ומזכך את הנפש של 
האדם ומביא את האדם להיות כבריאה חדשה. ויקפיד על כל דמעה של 

תשובה שיורדת ממנו, למרוח אותה על מצחו, כי הדמעות מנקות את האות 
 ומה שנכתב על מצחו.   

וידוע על מור זקננו הקדוש, רבנו חיים פינטו הגדול זצוק״ל, שהייתה לו כוס 
שהיה שומר בה את הדמעות שהיה מוריד בתיקון חצות ובבכי על גלות 

השכינה. וכך האדם ידע להגיע לתשובה עילאה. ובכוח של תשובה עילאה 
להשפיע ולתקן גם את העשר ניסיונות הקיומיים שלא עמד בהם ונכשל 

בהם, תשובה עילאה מתקנת אותם ומחזקת את אות ברית בינינו לבין 
 הקב״ה.

יש סיפור מזעזע על מו״ר זקננו רבי חיים פינטו,  מסופר על רבי חיים פינטו 
הגדול מתי שהוא נפטר מן העולם היה צער גדול, היה אבל גדול ביותר. רבי 
חיים פינטו היה קודש קודשים, קדושה שאי אפשר להבין את הקדושה של 

רבי חיים פינטו. רבי חיים פינטו היה מהקדושים הגדולים שהיו בעם ישראל, 
מהקדושים הגדולים, מהצדיקים הגדולים, מהקדושים, אי אפשר להגיד 

 בפה הכוח של רבי חיים פינטו.
מתי שהוא נפטר מן העולם היה לוויה גדולה ביותר, ואז בעיר של רבי חיים 
פינטו וגם במרוקו, מתי שצדיק היה נפטר, לפני הלוויה היו אנשים עומדים 

ואומרים מי יוריד את הראש של הצדיק לקבר ומי שאומר סכום יותר גדול 
הוא מוריד את הראש. מי יוריד את הרגלים של הצדיק לקבר, מי שאומר 

 סכום יותר גדול, אז הוא מוריד את הרגלים של הצדיק לקבר. 
היה איזה אדם מהרי האטלס שבא לקבל ברכה מרבי חיים פינטו, הוא היה 

עשיר גדול, היה לו תיק עם סכום גדול ביותר של כסף. בא לקבל ברכה, 
פתאום הוא שומע שהרב  נפטר, הוא היה בצער גדול, היה לו בתוך ליבו 

כמו נדר ללכת לקבל ברכה מרבי חיים פינטו, הוא בא ביום הלוויה של רבי 
 חיים פינטו. 

התחילו למכור מי יקח להוריד את הראש של הצדיק לקבר, להוריד את 
הראש של הצדיק לאדמה, התחילו אנשים לומר סכומים. אמרו, מאה, הוא 

אמר מאתיים. אמרות מאתיים, הוא אמר ארבע מאות, הוא הגיע לסכום 
הגבוה ביותר שאף אחד לא יכול היה להגיד כזה סכום והוא קנה והוריד את 

 הראש של רבי חיים פינטו לקבר. 
אחרי שהוא זכה בסכום עצום, כולו ברטט וחלחלה, באימה וחרדה, הוא ירד, 

 התחיל להוריד את הראש, הניח את הראש הקדוש על הקרקע. 
מתי שהוא בא לשלם, נגנב התיק עם כל הכסף, כל הכסף, כל מה שהיה לו 

לשלם, לקחו לו את הכל. אותו אדם אמר, מה אני יעשה, יחשבו פה, כולם 
לא מכירים אותי, שבאתי וגנבתי ושיקרתי לקחת, לקבור, להוריד את הראש 

 ולא עשיתי בזה כלום. לקחתי, עשיתי את זה ואני לא משלם. 
אותו אדם התחיל לשבת על הריצפה ולבכות בכי תמרורים גדול ביותר. 

פתאום רואים מרחוק בן אדם רץ וצועק צעקות קשות ורץ ובא בריצה גדולה 
ומביא את התיק. אמרו לו, מה קרה. אותו אדם אמר להם, אני גנבתי את 

התיק ולקחתי אותו וברחתי. הוא אמר להם, תאמינו לי, רבי חיים פינטו אני 
זוכר אותו, הייתי גר פה. היה מכה אותי מכות ורודף אחריי עד שבאתי לפה 

 להחזיר את התיק. הוא החזיר את התיק ברטט וחלחלה גדולה ביותר. 
 לפעמים רואים צדיק נפטר אבל הכוח של הצדיק עדיין נשאר. 

כמה דברים ודברים מפחידים במקום הקדוש הזה של רבי חיים פינטו ראינו 
וראו אנשים כמה ניסים ונפלאות, כמה דברים מעל הטבע, כמה אנשים באו 
לפה עם שיברון הלב, עם צער של בעיות, עם דברים קשים, והכוח של רבי 

חיים פינטו הושיע, היה מליץ יושר בשמיים.


